
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
Tajemnice výboru: Iveta Kůzlová tel. 386720493, e-mail: kuzlova@kraj-jihocesky.cz 

 

 

ZÁPIS č. 27/2024 
 
z jednání Výboru pro zdravotnictví ZJK, které se konalo dne 22. 4. 2024 v Nemocnici Písek, a.s. 
 
Přítomni: Mgr. Ivana Stráská 

    MUDr. Bc. Tomáš Fiala, MBA 
    Bc. Jan Hošek 
    MUDr. Ladislav Přívozník 
    MUDr. Michal Turek, MBA    
    MUDr. Libor Zdařil 

   
Omluveni: Jindřiška Pokorná DiS.   

    Ing. Jan Smitka, MBA 
     MUDr. František Toušek   

    Bc. Jan Novák 
    Ing. Petr Hladík 
    Ing. František Konečný, Ph.D. 
    Michal Doktor     
       

Přizváni:  MUDr. Martin Kuba – omluven 
             MUDr. Jiří Holan, MBA 
             Mgr. Petr Studenovský – omluven  
                 Mgr. Ivana Turková  
      Ing. Milan Rybák – omluven  
      doc. MUDr. Kvetoslava Kotrbová 
      doc. Ing. Lucie Kozlová Ph.D – omluvena 
          Ing. Michal Čarvaš, MBA – omluven 
      Bc. Jan Šusta 
 
Program jednání: 
1. Nemocnice Písek, a.s. – aktuální informace a exkurze 
2. Informace o epidemiologické situaci v Jihočeském kraji 
3. Obchodní společnosti založené Jihočeským krajem v oblasti zdravotnictví – zvýšení základního 
kapitálu, zvýšení základního kapitálu dle směrnice č. SM/115/ZK a poskytnutí příplatku mimo základní 
kapitál 
4. Dotační program Dostupná zdravotní péče v Jihočeském kraji 2024 - schválení žadatelů 
5. Různé 
 
Jednání zahájila a řídila předsedkyně výboru I. Stráská. Přivítala všechny přítomné a poděkovala panu 
řediteli Holanovi za možnost uspořádat jednání výboru v krásných prostorách zrekonstruované kaple. 
Konstatovala, že se výbor nesešel v usnášeníschopném počtu, není možné přijímat usnesení, ale 
můžeme dávat doporučení. Program jednání byl odsouhlasen. 
 
1. Nemocnice Písek, a.s. – aktuální informace a exkurze 
J. Holan – v úvodu informoval o historii objektu nemocniční kaple, vzniku projektu na její rekonstrukci a 
průběhu restaurátorských prací. Nyní se objekt využívá pro workshopy, školení – pavilon spirituální 
péče. Dále formou prezentace informoval o nemocnici, její spádovosti, počtu lůžek, zaměstnanců, 
primariátů, počtech výkonů a druzích poskytované péče. Další informace se týkaly realizovaných 
projektů v roce 2023, projektů v přípravě i akcí pořádaných pravidelně pro veřejnost. Následovala 
exkurze.  
 
2. Informace o epidemiologické situaci v Jihočeském kraji 
K. Kotrbová – situace kolem pertuse se příliš nemění, 8 týdnů hlásíme kolem 140 případů denně. 
Nejvyšší nemocnost je v kraji Jihočeském, Vysočina a Pardubickém. Nejvyšší výskyt je v kategoriích 
15-19 let, dále pak 10-14 let, kde je proočkovanost poměrně vysoká – málo imunogenní vakcína. 
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Nejvíce postižené okresy jsou Českobudějovicko a Českokrumlovsko. Výskyt je i v kategorii 75+, máme 
21 případů novorozenců, zatím nemáme žádné úmrtí. Potřebujeme dostatek vakcín, zejména pro 
těhotné ženy a jejich okolí, cílem je ochránit novorozence, a také seniory. Evidujeme výskyt spalniček 
u dětí, které nejsou očkované. Nevíme, jak jsme na tom s imunitou, dříve se dělávaly serologické 
rozbory 1x za 5 let, nyní se to nedělá, těžko můžeme těmto situacím předcházet. Imunita není 
celoživotní. Blíží se sezóna encefalitidy.  
 
Výbor pro zdravotnictví bere tyto informace na vědomí. 
 

3. Obchodní společnosti založené Jihočeským krajem v oblasti zdravotnictví – zvýšení základního 

kapitálu, zvýšení základního kapitálu dle směrnice č. SM/115/ZK a poskytnutí příplatku mimo základní 
kapitál 
I. Turková – rozdělení je v tabulce, která je přílohou materiálu. Podrobně informovala o aktuálním stavu 
jednotlivých projektů: 
 

Restrukturalizace a rekonstrukce horního areálu Nemocnice České Budějovice, 
a.s. 

80 000 000 

Rekonstrukce střechy hlavní budovy Nemocnice Dačice, a.s. 
Výměna luxferové stěny Nemocnice Dačice, a.s. 

10 500 000 

Snížení energetické náročnosti Nemocnice Dačice, a.s. – energetický zdroj (dle 
SM 115) 

8 500 000 

Snížení energetické náročnosti Nemocnice Jindřichův Hradec, a.s. (dle SM 115) 13 700 000 

Modernizace technologie prádelny Nemocnice Písek 
Snížení energetické náročnosti pavilonu TO Nemocnice Písek, a.s. 

32 000 000 

Přístavba a rekonstrukce infekce Nemocnice Tábor, a.s. 20 000 000 

 
Nemocnice Prachatice, a.s., požádala o zajištění finančního krytí investičního rozvoje obchodní 
společnosti ve výši 50 000 000 Kč na realizaci záměru Pořízení magnetické rezonance vč. přístavby. 
Realizací této investiční akce dojde ke zlepšení dostupnosti zdravotní péče pro pacienty prachatického 
okresu.  
Vedení nemocnice předpokládá předložit tento záměr do dotační výzvy IROP, jejíž vyhlášení je 
plánováno na červen 2024. S ohledem na skutečnost, že by mohlo dojít k úplnému či částečnému 
uplatnění výdajů/nákladů souvisejících s realizací tohoto záměru z dotačního titulu IROP, navrhujeme 
poskytnout finanční prostředky formou dobrovolného příplatku do vlastního kapitálu mimo základní 
kapitál a v případě, že Nemocnice Prachatice, a.s., bude příjemcem podpory z IROP, bude v souladu s 
uzavřenou smlouvou provedeno finanční vypořádání celého záměru s Jihočeským krajem. 
 
Výbor pro zdravotnictví přijal jednomyslně souhlasné stanovisko k navrženému usnesení: 

Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
doporučuje 
zastupitelstvu kraje schválit 
a) zvýšení základního kapitálu obchodních společností Nemocnice České Budějovice, a.s., 

IČO 26068877, Nemocnice Dačice, a.s., IČO 28113195, Nemocnice Písek, a.s., IČO 26095190, 

a Nemocnice Tábor, a.s., IČO 26095203 v celkové výši 142 500 000,00 Kč; 

b) zvýšení základního kapitálu obchodních společností Nemocnice Dačice, a.s., IČO 28113195, 

a Nemocnice Jindřichův Hradec, a.s., IČO 26095157 v celkové výši 22 200 000,00 Kč, dle Čl. 6 

bodu 9 Směrnice pro přípravu a realizaci evropských projektů SM/115/ZK; 

c) poskytnutí dobrovolného příplatku do vlastního kapitálu mimo základní kapitál obchodní společnosti 

Nemocnice Prachatice, a.s., IČO 26095165 ve výši 50 000 000 Kč, vč. schválení smlouvy 

o poskytnutí dobrovolného příplatku do vlastního kapitálu mimo základní kapitál obchodní 

společnosti . 
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4. Dotační program Dostupná zdravotní péče v Jihočeském kraji 2024 - schválení žadatelů  
I. Turková – do programu byly podány 3 žádosti v celkové výši požadovaných prostředků 4 500 000 Kč. 
Žadatelé hodlají se závazkem na 5 let poskytovat zdravotní služby v oboru zdravotní péče a místě 
poskytování v souladu s podmínkami výzvy. Jedná se o žadatele, kteří do současné doby neměli 
oprávnění k poskytování zdravotních služeb na území Jihočeského kraje.  Předložené žádosti splnily 
formální náležitosti a byly způsobilé k hodnocení. Hodnotící komise doporučila podpořit všechny 3 
žádosti v celkové výši 4 500 000 Kč s dobou výplaty 5 let . Následně však odbor zdravotnictví obdržel 
zpětvzetí žádosti jednoho z žadatelů - MUDr. Dagmar Přikrylové. 
Doporučujeme proto schválit poskytnutí dotace v celkové výši 3 000 000 Kč dvěma žadatelům:  

MUDr. Kateřina Kehárová, všeobecné praktické lékařství Vimperk, 1 500 000 Kč se závazkem 
poskytování zdravotních služeb v kraji na 5 let; 

MUDr. Kryštof Zuska, otorinolaryngologie Nemocnice Český Krumlov, a.s., 1 500 000 Kč se závazkem 
poskytování zdravotních služeb v kraji na 5 let. 

 

Výbor pro zdravotnictví přijal jednomyslně souhlasné stanovisko k navrženému usnesení: 

Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
bere na vědomí 
protokol z jednání hodnotící komise při výběru žádostí v rámci dotačního programu Jihočeského kraje 
Dostupná zdravotní péče v Jihočeském kraji 2023 dle přílohy č. 1; 
doporučuje 
zastupitelstvu kraje schválit poskytnutí dotace v rámci dotačního programu Jihočeského kraje Dostupná 
zdravotní péče v Jihočeském kraji 2024 v celkové výši 3 000 000 Kč dle přílohy č. 2 a uzavření smluv o 
poskytnutí dotace. 

 
 
5. Různé 
L. Přívozník – zachytil informace o restrukturalizaci lůžkového fondu, jsou k tomu nějaké informace? 
I. Turková – proběhla jednání za účasti VZP, JčK a vedení nemocnic. Došlo ke shodě v optimalizaci 
lůžkového fondu, jsme na ni připraveni, nezavíráme žádné oddělení ani nemocnici. Je zde potenciál pro 
jednodenní lůžkovou péči, následnou lůžkovou péči, rehabilitační, paliativní lůžka, dlouhodobou 
intenzivní ošetřovatelskou péči. 
 
 
Jednání výboru bylo ukončeno v 17:00 hod.  
Příští jednání se koná 17. 6. 2024. 
 
 
Zapsala: Iveta Kůzlová  
    
Ověřovatel: Mgr. Ivana Stráská 


